
 
 

  

       MUISTIO 
 

Pararatsastuskomitean kokous    02/2024 

Aika: 8.2.2024 klo 19–20.30 
Paikka: Teams 
Läsnä: Eeva Kaartinen, pj 

 Mia Honkavuori 
 Leena Niemistö  
 Tanja (Ressu) Sellman-Rauhamäki 
 Marika Ylitolva   
 Maritta Enqvist 
 Jonna Aaltonen  
 
 Osmo Metsälä, SRL hallituksen edustaja  
 Salli Saarela, SRL sihteeri  
 

Poissa: Riikka Pyykkö, Menestyvä pararatsastus -työryhmän edustaja  
 

Käsiteltävät asiat 
 

1. Kokouksen avaus 

• Puheenjohtaja kutsuu sihteeriksi Salli Saarelan 

• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.03 
 

2. Edellisen 1/24 pöytäkirjan hyväksyminen 

• Hyväksyttiin pöytäkirja 
 

3. Vastuualueiden 2024 vahvistaminen 

• Alueyhteistyö/kehitys - Ressu, Mia, Marika 

• Sääntövaliokunta - Eeva 

• Tuomaritoiminta ja -koulutus – Eeva 

• Special Olympics – Maritta 

• Vammaisjärjestöyhteistyö - Leena 

• Parakouluratsastuohjelmien päivitys (kääntäminen), kv-kilpailutoiminta –Jonna 

• SRL.n sisäinen yhteistyö (eri lajikomiteat) - Eeva, Marika - vikellys, Mia – 
askellaji/SIHY 

• Some – Ressu 

• Koulutuksen ja muiden lajikomiteoiden vastuuhenkilöt päätetään myöhemmin 
 
4. Koulutusasiat 

• Pararatsastuksen kouluttajakoulutuksen haku ei vielä avattu 

• Komitean tarkoituksena aloittaa kevään aikana koulutustarjonnan läpikäynti sen 
kannalta, miten pararatsastus (kaikki lajit, erityistä tukea tarvitsevat ratsastajat) 
huomioidaan eri koulutuksissa. Myös valmentajakoulutukset mukana 
tarkastelussa. Läpikäynnin aikana tarkoitus tavata koulutusvaliokuntaa. 

• Koulutusvaliokunta käsitellyt Sari Ukkosen esityksen 
parakoulustewardikoulutuksesta kokouksessaan 29.1. Koulutusvaliokunnan 
päätöksen mukaan se suosittelee parakoulustewardikoulutusta lisäkoulutuksena jo 
olemassa oleville koululajistewardeille.  

 
5. Special Olympics- toiminta / Maritta 



 
 

• Neljä SO-ratsastajaa lähtee Tanskaan Idrottsfestivaliin 24.-26.5.2024 

• Maritta kertoi, että Kartanon ratsastajat järjestäneet Harjussa ratsastusviikonlopun, 
jossa mukana 10 ratsastajaa. Viikonloppu oli onnistunut. 

 
6. Vammaisjärjestöt  

• Leena ja Ressu selvittäneet pararatsastuspalvelujen näkyvyyttä sähköisiltä 
alustoilta ja ollut yhteydessä Hopotiin ja Ratsukkoon. Myös FB-ryhmään julkaistu 
kysely, jotta ratsastajat tarkistaisivat, onko omien tallien tiedot ajantasalla. Myös 
para-aluevastaavia muistutettu, että pyytäisivät alueensa talleja päivittämään 
parapalvelujen tarjontaa alustoille. 

• Ressu kirjoittanut tiedotteen pararatsastuksesta, joka julkaistaan 
ratsastusvarusteet.fi -sivustolla. 

 
7. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut 

• Kilpailuja kalenterissa: 20.–21.4. (kans.), 8.-9.6.2024 (alue), 18.-21.7.2024 (alue, 
kans.), 27.7. (seura) 1.9.2024 (alue) 

• Ressu ollut yhteydessä kilpailujärjestäjiin, jotta saataisiin lisää kilpailuja kalenteriin. 
Jonkin verran kiinnostusta ollut, mutta selvittely jatkuu. Etenkin seurakilpailuja 
tarvittaisiin lisää. Korpilahden Ratsastajat/ PDD kiinnostunut, VesRalta 
Vesilahdelta ja TRS:ltä kyselty, ei vastausta vielä. Jaettu linkki paraluokkien 
järjestämisohjeisiin. 

• Mia ja Ressu kertoivat terveiset aluepäiviltä. Tilaisuudessa keskusteltiin alueiden 
kouluratsastusvastaavien ja muutaman pararatsastusvastaavan kanssa. Mia ja 
Ressu olivat jakaneet tietoa paraluokkien järjestämisestä; mm. mitä järjestäminen 
vaatii, tuomarituesta, lyhyen radan kirjaimista, lainattavasta rampista ym. Yleinen 
tunnelma oli kiinnostunut. Lisäksi oli keskustelua pienryhmissä 
pararatsastuksesta. Keskustelu oli aktiivista ja infoa saatiiin hyvin eteenpäin 
aluevastaavien suuntaan. Myös eri lajeja otetiin esille, ja paravaljakkoajo sekä 
paraaskellajiratsastus herättivät kiinnostusta. Keskusteluista nousi esiin, että 
tarvitaan lisää tietoa parakouluratsastusluokkien järjestämisestä, joten liiton 
nettisivujen järjestämisohje tullaan jakamaan paran aluevastaaville. 

 
8.  Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat  

• Ypäjän helmikuun kansallisiin ei riittävästi lähtijöitä, joten jouduttiin perumaan 

• SM-kilpailuille pitäisi löytää järjestäjä, jonka ajoitus niin ettei päällekkäin ulkomaan 
kisojen kanssa. Komitea ottaa asian pohdintaan. 

• Komitea keskusteli kilpailutoiminnan tilanteesta ja keskustelussa nousi huoli 
osallistujamäärien vähyydestä, etenkin SM-tasolla. Jonna vie viestiä myös 
maajoukkueleirillä. 

• Osmo nosti esiin muutostarpeen ranking-pisteiden kertymisestä. Nykyinen malli ei 
sijoitusperusteinen, vaan prosenttiperusteinen, jolloin pisteitä kertyy helpommin. 
Komitea ottaa asian pohdintaan ja vie sitten sääntövaliokuntaan, jotta mahdolliset 
muutokset saadaan seuraavalle kaudelle esitettyä.  

 
9. Tuomaritoiminta ja -koulutus  

• ei kommentoitavaa 
 

10. Sääntöasiat  

• Parakouluratsastussäännöt ovat Eevalla työn alla ja viedään hallituksen helmikuun 
lopun kokoukseen vahvistettaviksi. 

• Komitea ottaa kevään aikana selvitykseen kansallisen luokittelusäännön 
laatimisen. Luokittelusäännön rakentaminen on iso asia ja vaatii erityistä 
osaamista ja huolellisuutta. 



 
 

• Parakouluratsastuksen sääntökoulutusta on toivottu ja Eeva ottaa asian työn alle, 
kun säännöt vahvistettu. 

 
11. Toimintasuunnitelma 2024 

• Komitea työstää toimintasuunnitelmaa siihen erikseen varattuna ajankohtana 
9.2.2024. 

 
12. Luokitteluasiat 

• Ypäjällä järjestettiin luokittelutilaisuus 26.-27.1.2024, jossa seitsemän 
luokitettavaa. 

 
13. Materiaalit  

• Opinnäytetyönä valmistunut apuvälineopas on julkaistu liiton sivuille. 

• Pararatsastusopas vielä työn alla. 

• Ressu on käynyt termistöä läpi ja toimittanut toimistolle Kati Hurmeelle listauksen. 
Tavoitteena saada liiton nettisivuille termejä avattua, jotta esillä selkeä tieto siitä, 
mitä milläkin termillä tarkoitetaan ja mitä ne sisältävät. 

• Sallilla työn alla selkiyttää pararatsastus- ja parakouluratsastustermejä nettisivuille. 
 

14. Seuraava kokous; 

• 9.2.2024 klo 19 Teams, aiheena toimintasuunnitelma + vuosikello 

• 7.3.2024 klo 19 Teams 
 

15. Muut asiat 

• SRL.n hallitus on 11.1.24 kokouksessaan vahvistanut STORYn (seuratoiminta) ja 
TAJUn (tallitoiminta) kokoonpanot. Komitea sopii kevään aikana yhteistyön 
tiivistämisestä näiden tahojen kanssa. Riikka tarkistaa, onko kokoonpanoissa 
mukana henkilöitä, joiden kanssa on aiemmin keskusteltu yhteistyöstä ja/tai keihin 
voisi olla asiasta yhteydessä. 

• Mia selvittää tarjouksia parakomitean huppari/takkihankintaa varten.  

• Ressu muistutti aktiivisesta komitean some-julkaisujen jakamisesta, etenkin 
instassa. Ressu suunnittelee komitean esittelyjen jälkeen erilaisten tietoiskujen 
laatimista, joita on myös suotavaa jakaa omissa kanavissaan. Myös muiden 
paralajien esittelyjä on tarkoitus tehdä. 

• Mia ollut yhteydessä pararavipuolen yhteyshenkilöön, jotka olleet kiinnostuneita 
yhteistyöstä ja halukkaita tuomaan ravipuolta ratsastuksen pariin. Komitea haluaa 
kuulla enemmän heidän mietteitään ja mitä he tekevät. Mia pyytää heitä 
esittelemään toimintaansa komitealle. 

• Mia, Marika ja Ressu ovat edistäneet Hevoset-messujen järjestelyjä. Messuilla 
komitea ainakin puoli päivää SRL:n osastolla. Pararatsastusesite, jota jaettavana 
messuilla, on työn alla. Komitealle varattu kokoustila sunnuntaille klo 15–16 ja 
paratoimijoiden tapaamiseen varattu tila (30 hlö) su klo 13–15. Komitea miettii 
tapaamiselle ohjelmaa. Myös muihin tapahtumiin osallistuminen (esim. Ypäjä, 
Kuninkuusravit, Farmari-messut) otetaan pohdintaan. 

• Mia ollut yhteydessä FEIF:n kanssa. Heiltä tullut pyyntö komitean toiminnan 
esittelystä englannin kielellä. Mia keskustelee asiasta Kati Hurmeen kanssa.  

 
16. Hallituksen terveiset / Osmo 

• Käsitelty kohdassa 8. 
 

17. Kokouksen päättäminen 

• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.36 
 


